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سرویس سیاســی- نماینده 
مردم نیشــابور در مجلس شورای 
اسلامی گفت: مســئولان و وزرای 
کشــور چند ماه می توانند در تورم 
۶۰ درصدی با حقوق شــش میلیون 
تومانی خانواده هــای خود را اداره 

کنند؟
احســان ارکانــی در تذکری 
شــفاهی در جریان جلســه علنی 
مجلس بیان کرد: فشــار معیشــتی 
شــانه های مردم را خرد کرده است. 

کارگــران، کارمنــدان و فرهنگیان 
تورم ۶۰ درصدی را با حقوق شش 
میلیون تومانی تجربه می کنند و اداره 
یک خانواده در چنین شــرایطی کار 

سختی است.
وی اظهــار کــرد: مدیــران و 
وزرای کشــور چند ماه می توانند با 
حقوق شــش میلیونی خانواده خود 
را اداره کننــد؟ اگر مدیران ما مانند 
مــردم زندگــی می کردند و حقوق 
بــالای ۵۰ میلیون تومان نداشــتند 

آنگاه تورم، بی پولی و اجاره مسکن 
را درک می کردند. اما همین مردم باز 
هم مرزبندی را تشــخیص داده و با 

اغتشاشگران همراه نشدند.
نماینده مردم نیشابور در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: صدای 
اعتراض مردم را از حوزه انتخابیه ام 
در خصوص عدم تخصیص بودجه 
بــرای حــل مشــکلات در حوزه 
خراســان مرکزی را به گوش رئیس 

جمهور می رسانم.

سوال نماینده مردم نیشابور از مسئولان:

با حقوق ۶ میلیونی خانواده های خود را چند ماه اداره می کنید؟

با دفاع وزیر صنعت،معدن،تجارت؛

»کلیات لایحه اصلاح قانون اسقاط 
خودروهای فرسوده« در مجلس تصویب شد

سرویس سیاسی- در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی، ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون صنایع و 
معــادن در مورد لایحه دوفوریتی الحاق یک تبصره به 
ماده )۱۰( قانون ســاماندهی صنعت خودرو مصوب 
۱۴۰۱ بــا حضور فاطمی امیــن وزیر صنعت،معدن، 
تجارت در دستور کار صحن علنی مجلس قرار گرفت 
و  ۱۹۹ نماینده مجلس از ۲۳۵ نماینده حاضر با تصویب 

کلیات این لایحه موافقت کردند.
پیش از رای گیری نمایندگان موافق و مخالف این 
لایحه نظرات و پیشــنهادت خود را درباره این لایحه 

بیان کردند.
سیدغنی نظری خانقاه در مخالفت: امیدی 

به ساماندهی خودرو وجود ندارد
ســیدغنی نظری خانقاه نماینده مردم اردبیل در 
مخالفــت با کلیات این لایحــه گفت: مطالبه عمومی 
جامعه بهبود شرایط خودروسازی است ولی خودرو 
بی کیفیت توســط دو خودرو ســاز تولید می شود و 
مطالبه مردم بهبود کیفیت خودرو است. از طرفی وزیر 
صنعت، معدن و تجارت قول هایی درباره ساماندهی 
وضعیت خودرو بیان کــرده بودند که امیدواریم این 

موضوع هرچه زودتر محقق شود.
وی افزود: با توجه به اینکه برای کیفیت ســازی 
خودرو کاری انجام نشده است و هنوز واردات خودرو 
به ســرانجام نرسیده است، به اجرای این لایحه امیدی 

ندارم و مخالفت خود را با این لایحه عنوان می کنم.
میرتاج الدینــی در موافقت: لایحه دولت 

سبب نوسازی شبکه خودرو کشور می شود
در ادامه حجت الاسلام محمدرضا میرتاج الدینی 
در موافقت با کلیات لایحه دولت گفت: این لایحه لازم 
و ضروری بود که از طرف دولت ارائه شد. البته اشکالتی 
در جزییات وجود دارد که در کمیسیون برطرف خواهد 
شد. نماینده مردم تبریز در مجلس افزود: اگر این لایحه 
تصویب نشــود، موضوع اسقاط خودروهای فرسوده 
و جایگزین کردن خودروهای نو به سرانجام نخواهد 
رسید. اما با این لایحه هم امکان استقاط خودرو وجود 
دارد و هــم اینکه مجوز دریافت پلاک جدید دریافت 
می شــود. وی تاکید کرد: با این لایحه راه برای واردات 
خودرو با ضوابطی که وزارت صمت در نظر می گیرد، 
باز خواهد شد تا امکان تحرک در صنعت خودرو ایجاد 
شــده و خودروهای اســقاطی از رده خارج شده و به 

سمت نوسازی این صنعت حرکت کنیم.
حاجی دلیگانــی در مخالفت: هوای پاک 

شهرها با این لایحه آلوده می شود
عــلاوه بر این حســینعلی حاجــی دلیگانی در 
مخالفت با کلیــات این لایحه گفت: معنی نهایی این 
لایحه این است که هوای پاک شهرها آلوده شود اما در 
مقابل پول جزئی گرفته می شــود و در اختیار سازمان 
محیط زیست قرار می گیرد. به عبارتی سازمان محیط 

زیست از دریافت این پول دلخوش خواهد بود.
نماینــده مردم اصفهان در مجلس افزود: پیش از 
این مصوب شــده بود که خودروهای فرسوده از رده 
خارج شــوند ولی این لایحه قانون قبلی را زیر سوال 
خواهد برد. همچنین اشکال دیگر این لایحه این است 
که سبب می شود میزان مصرف سوخت مایع، نفت و 

گاز و بنزین، بیشتر شود. 
ســلیمی در موافقت: لایحه دولت تکلیف 

۱۰ میلیون خودرو اسقاطی را مشخص خواهد 
کرد

علیرضا ســلیمی در موافقت با این لایحه گفت: 
۱۰ میلیون خودرو و موتورسیکلت و کشنده در کشور 
داریم که در سن اسقاط هستند. حال سوال این است که 
آیا امکان جایگزین کردن این میزان خودرو را داریم؟ 
دیگر اینکه آیا خودروســازها را می توان به جایگزین 

کردن این میزان از خودروهای اسقاطی مکلف کرد؟
نماینده مــردم محلات افزود: در کشــور بازار 
مکاره برای خودرو ایجاد شــده و از طرفی ۱۰ میلیون 
خودرو اسقاطی داریم.چه طور می توان این شرایط را 
شکســت. ارائه این لایحه به مجلس شورای اسلامی 

برای ساماندهی این بازار مکاره موفق بوده است.
وی تاکید کرد: با تمهیدی که در این لایحه ایجاد 
شــده، چرخه خودرو و اسقاط انجام خواهد شد. البته 
برای خودروهای سنگین دراین لایحه اشاره ای نشده 

است که باید در بررسی جزییات تعیین تکلیف شود.
سمیه رفیعی در مخالفت: اساس این لایحه 

محیط زیستی است
ســمیه رفیعی رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس در مخالفت با کلیات این لایحه گفت: اساس 
این لایحه محیط زیســتی اســت. زیرا خودروهای 
فرســوده حجم بالای آلایندگی ایجاد می کنند و طبق 
لایحه ای که دولت ارائه کرده اســت، کاسبی برای حق 
انتشار آلایندگی رخ می دهد. وی افزود: رقمی که برای 
از رده خارج کرده خودروها در نظر گرفته شــده است 
بسیار کم است و برای اینکه وجاهت محیطی زیستی 
به آن داده شود، صندوق محیط زیستی برای آن تعریف 
کردند که در حقیقت ماهیت این موضوع را زیر سوال 
خواهد برد. این نماینده مجلس یادآور شــد: براساس 
نظرات کارشناسی که گرفته شده است، نسبت به این 
لایحه خوش بین نیستیم. برای همین پیشنهاد می شود 
این لایحه برگشت داده شود و پس از بررسی بیشتر و 
اهمیت دادن به اسقاط خودرو دوباره به صحن بازگردد.
فرهنگــی در موافقت: خودروســازی با 

لایحه دولت از بن بست خارج می شود
محمدحسین فرهنگی در موافقت با کلیات این 
لایحه گفت: عرصه تولید بــه دلیل انبوه خودروهای 
اسقاطی قفل شده است و این لایحه برای خروج تولید 
خودرو از بن بست ارائه شده است.  نماینده مردم تبریز 
در مجلس یادآور شد: این لایحه در جهت خارج کردن 
خودروهای فرسوده از چرخه حمل و نقل کشور است 
و در نوسازی صنعت خودروسازی کشور اثر بسیار به 
سزایی خواهد داشت. دفاع فاطمی امین از لایحه اسقاط 
خودرو های فرســوده/ از سال ۹۰ تا امروز تسهیلاتی 
برای اسقاط و نوســازی خودروهای فرسوده در نظر 
گرفته نشــده است در ادامه فاطمی امین وزیر صنعت، 
معدن و تجارت در دفاع از این لایحه گفت: دو فوریت 
این این لایحه با رای بالای نمایندگان تصویب شــد و 
در کمیسیون صنایع و معادن مورد برررسی قرار گرفت.
وی ادامه داد: قانون ســاماندهی صنعت خودرو 
که ســال ۹۷ مصوب شــده بود و به دلایلی تا ابتدای 
سال۱۴۰۱ ابلاغ نشده بود،در این قانون تولید خودرو 
را به اســقاط متصل کرده بودند در این قانون یک خلا 
وجــود دارد، اینکه اگر به اندازه کافی گواهی اســقاط 
وجود نداشــته باشــد، تولید متوقف می شود که این 

اتفاق افتاد و در دو ماه گذشــته تولید موتور سیکلت 
متوقف شد.

وزیر صنعت ادامه داد: برای حل این مشــکل و 
قطــع ارتباط تولید و گواهی اســقاط، لایحه ای ارائه 
دادیم بر اســاس این لایحه اگر به اندازه کافی گواهی 
اسقاط وجود نداشت تولید کننده یا وارد کننده یک و 
نیم درصد به حســاب  صندوقی واریز کند و منابع آن 
فقط برای اسقاط خودروهای فرسوده استفاده می شود.
فاطمی امین اظهار داشت: وزارت صنعت و معدن 
طبق قانون مسئول صنعت کشور است و بازیافت هم 
یک صنعت است، در زنجیره خودرو نمی توان بگوییم 
یک قســمت به عهده وزارت راه و یک قســمت به 
عهده وزارت صنعت باشد این زنجیره باید به صورت 
هماهنگ جلو برود، اگر اســقاط را به دستگاه دیگری 

بسپاریم اختلال در تولید ایجاد خواهد شد.
وی در مورد ســهم یک و نیم در صدی صندوق 
نوسازی گفت: قیمت یک گواهی اسقاط ۵ میلیون تومان 
بود، در این قانون گفته شــده است برای هر خودروی 
تولیدی باید یک چهارم خودرو اســقاط شود پس اگر 
گواهی اسقاط ۵ میلیون تومان باشد باید ۱میلیون و ۲۵۰ 
هزار تومان دریافت شود، این یک و نیم درصد بیش از 

قیمت گواهی اسقاط است و عادلانه است.
وزیر صنعت اظهار داشــت: مقرر شــد در قرعه 
کشــی ها بیش از ۱۰ درصد که در قانون بودجه پیش 
بینی شده به اسقاط خودرو ها اختصاص یابد، اگر بیش 
از ۲۰ درصد ســهمیه قرعه کشی برای اسقاط خودرو 
در نظر گرفته شــود برای عموم مردم فرصتی جهت 
اســتفاده از قرعه کشــی باقی نمی ماند زیرا در قانون 
جوانی جمعیت حدود ۵۰ در صد سهمیه قرعه کشی 

را به مشمولین این قانون اختصاص دادیم.
فاطمی امین تصریح کرد: این منابعی که در قالب 
صندوق صنایع پیشــرفته واریز می شود برای اسقاط 
و نوســازی به کار گرفته می شود. از سال ۹۰ تا امروز 
عملا کار ویژه ای برای اســقاط خودروهای فرسوده 
انجام نشده است، دولت در ان زمان از اسقاط خودرو 
حمایت می کرد و انگیزه اســقاط وجود داشت که در 
ســال های بعد حذف شــد. باید منابعی برای اسقاط 
خودرو تعیین شود که اختصاص یک و نیم درصد در 

همین راستا است.
متن کامل این لایحه به شرح زیر است: 

ماده واحده- ماده )۱۰( قانون ساماندهی صنعت 
خودرو مصوب ۱۴۰۱/۰۲/۲۱ و تبصره )۲( آن به شرح 
زیــر اصلاح و یک تبصره به عنــوان تبصره )۳( به آن 

الحاق و تبصره )۳( آن به تبصره )۴( تغییر می یابد:
۱- در ماده )۱۰( قانون عبارت " مطابق با ماده )۸( 
قانون هوای پاک مصوب ۱۳۹۶/۰۴/۲۵" بعد از عبارت 

" سن فرسودگی" اضافه شود.
۲ - متن زیر به انتهای تبصره )۲( ماده )۱۰( قانون 

به شرح زیر الحاق شد:
شماره گذاری خودروهای سواری با سهم داخلی 
ســازی کمتر از چهل درصد )۴۰%( ، مشروط به ارائه 
گواهی اسقاط برابر با پنجاه درصد )۵۰%( تعداد تعیین 
شــده برای خودروهای وارداتی مشابه است . مرجع 
تعیین میزان داخلی ســازی وزارت صنعت، معدن و 

تجارت است .
۳- متــن زیر به عنوان تبصــره )۳( به ماده )۱۰( 

قانون الحاق شد:
تبصره ۳-

الــف- در صورت عدم وجود گواهی اســقاط 
خودرو یا موتورســیکلت به اندازه کافی و اختلال در 
روند تولید با تشخیص وزارت صنعت، معدن و تجارت 
، تولید کنندگان می توانند با پرداخت یک و نیم درصد 
)۱.۵%( قیمت خودرو یا موتور ســیکلت تولیدی به 
صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته 
وزارت صنعت ، معدن و تجارت مجوز شماره گذاری 
دریافت نمایند. منابع حاصل پس از گردش خزانه داری 
کل کشــور بصورت صد در صد )۱۰۰%( تخصیص 
یافتــه، صرف پرداخت تســهیلات بانکی و یا کمک 
های بلاعوض به متقاضیان اســقاط خودرو یا موتور 
سیکلت فرســوده )با اولویت موتورسیکلت یا حمل 
ونقل عمومی( خواهد شد. مسئولیت اسقاط خودرو 

درکشور با وزارت صنعت، معدن و تجارت است.
ب- حداقل بیست درصد)۲۰%( از خودروهای 
عرضه شــده در قرعه کشی، به دارندگان خودروهای 
فرســوده ) در صورت وجــود ( اختصاص می یابد، 
مشــروط به اینکه در هنگام تحویــل خودرو جدید، 
خریدار گواهی اسقاط خودرو فرسوده خود را تحویل 

دهد.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی کلیات لایحه دوفوریتی الحاق یک تبصره به ماده )۱۰( قانون ساماندهی صنعت خودرو مصوب ۱۴۰۱ مربوط به
 اسقاط خودرو را تصویب کردند.

سرویس سیاسی- سخنگوی دولت 
اعلام کرد که سرپرســتی آقای زاهدی وفا 
بر وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی با 
توجه به اذِن رهبر انقلاب، تا زمان انتخاب 
وزیر جدید ادامه دارد. علی بهادری جهرمی 
در نشســت خبری هفتگی خود در رابطه 
با آخرین وضعیــت وزارت تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی، گفت: سرپرســتی آقای 
زاهدی وفــا بر وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی بــا توجه به اذِن رهبر انقلاب، تا 
زمان انتخاب وزیر جدید ادامه دارد، گزینه 
ها در حال بررســی است و در روزهای آینده اعلام خواهد شد. سخنگوی دولت 
در بخشی از اظهارات خود در این نشست خبری با بیان اینکه در آشوب های اخیر، 
اغتشاشگران به کسب و کارها، اموال عمومی و حتی آمبولانس ها خسارت زیادی 
توســط آشوبگران وارد شــد، افزود: کسانی که جزو مباشران، مسببان، مشوقان و 
حامیان اغتشاشات و ناامنی بودند باید این خسارت را جبران کنندوی همچنین با 
بیان اینکه دولت در راستای کمک به کاهش مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم، 
امســال تلاش خود را برای عادلانه سازی و متناسب سازی انجام داده است، تاکید 
کرد: افزایش ده برابری یارانه ها، افزایش حقوق کارگران، بازنشســتگان و معلمان 
در همین راســتا عملیاتی شد.بهادری جهرمی اضافه کرد: خوشبختانه دو فوریت 
آخرین حلقه این زنجیر یعنی لایحه متناسب سازی حقوق کارمندان و بازنشستگان 
در مجلس تصویب شــد، در صورت تصویب لایحه مذکور، افزایش حقوق ها به 
صورت پلکانی خواهد بود و حقوق های پایین تر، افزایش بیشتری خواهند داشت.

سخنگوی دولت همچنین با بیان اینکه سازوکارهای لازم برای راه اندازی »خانه ملی 
گفتگوی آزاد« در شورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده است ادامه داد: 
در خانــه گفتگوی آزاد فضایی آزاد برای مردم خصوصا جوانان به دور از هرگونه 
محذوریت علمی و گفتگویی فراهم می شــود. در سال زراعی جاری ۷۱۷۰ هزار 
تن گندم به ارزش ۸۳۰۴۴ میلیارد تومان)حدود ۳.۶ برابر سال گذشته( از کشاورزان 
خریداری و پیرو تاکیدات رئیس جمهور و پیگیری های وزیر جهاد کشاورزی، کل 
مطالبات کشاورزان تسویه و پرداخت شده است. وی در بخشی از سخنانش با بیان 
اینکه کارخانه نساجی مازندران در قائمشهر پیرو سفر رئیس جمهوری و دستورات 
و مصوبات برای احیای این کارخانه بزرگ و قدیمی صنعتی در حال حاضر جان 
دوباره گرفت و به صورت ســه شیفته فعال شده است، افزود: بیش از ۴۰۰ کارگر 
کارخانه به کار بازگشته و ۱۰۰ شغل جدید نیز با اجرای طرح توسعه در این کارخانه 
راه اندازی می شود، مطالبات و حقوق کارگران در این واحد نیز به روز شده است.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
فومن در مجلــس گفت: قیمت ها باید بر 
اساس شــهریور ۱۴۰۰ باشد و لازم است 

دولت این موضوع را مدنظر داشته باشد.
خلیل بهروزی فر در جلســه علنی 
مجلس شورای اسلامی طی تذکر شفاهی 
اظهار داشــت: چندین ماه از اداره وزارت 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی بدون وزیر 
می گــذرد.وی بیان کرد: از رئیس جمهور 
انتظار مــی رود این وزارتخانــه را تعیین 
تکلیف کرده و وزیر مربوطه را به مجلس 
شورای اسلامی معرفی کند. نماینده مردم فومن در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: قرار بر این بود قیمت ها بر اساس شهریور ۱۴۰۰ باشد که انتظار می رود دولت 

قیمت ها را به شهریور ۱۴۰۰ برساند.

سرویس سیاســی- نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس گفت: محیط 
زیســت فشل اســت و دارد به قهقرا می رود چراکه جنگل های هیرکانی در حال 
نابودی هستند و این سازمان در خواب غفلت است. رحمت الله نوروزی نماینده 
مردم علی آباد کتول در مجلس شورای اسلامی در صحن علنی مجلس در تذکری 
شفاهی خطاب به رئیس جمهور گفت: آقای رئیس جمهور! محیط زیست فشل 
است و دارد به قهقرا می رود، جنگل های هیرکانی و سرخدار در حال نابودی هستند 
و محیط زیســت در خواب غفلت به ســر می برد. حفظ جنگل ها برای ما اولویت 
دارد اما علیرغم حفر مفرط چاه هیچ حرکتی از سوی محیط زیست، وزیر کشور و 
وزیر نیرو صورت نگرفته است. نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس در تذکر 
دیگری خطاب به وزیر جهاد کشاورزی گفت: چرا سکوت کرده اید؟ ۴ سال پیش 
با برداشت آب از این منطقه مخالفت شد و حجت الاسلام رئیسی زمانی که رئیس 
قوه قضائیه بود گفت انتقال آب برای همیشه از این منطقه منتفی است اما در حال 
حاضر عده ای در حال حفر چاه هستند. تقاضا دارم جلوی این کار گرفته شود، در 
غیر این صورت شاهد نابودی اکوسیستم خواهیم بود. نوروزی در ادامه تذکر خود 
عنوان کرد: بحث مهم دیگر ترمیم حقوق است نه متناسب سازی آن. تورم ۶۰ درصد 
است اما افزایش حقوق ۱۰ درصد؛ فرمانداران، کارمندان شهرداری، وزارت کشور، 
دولت، نیروهای شرکتی، نظامی، انتظامی، نیروهای سپاه و قوه قضائیه و بسیاری 

دیگر از خدمتگزاران امروز در قدرت خرید خود مشکل دارند.

سرویس سیاسی- نماینده بجنورد، جاجرم و سملقان در مجلس با تاکید بر 
اینکه شنیدن صدای مردم بسیار مهم است، گفت: در راستای انسجام ملی و وحدت 
آفرینی، امروز کشور به یک گفتمان سازی قوی نیاز دارد و کرسی های آزاداندیشی 
تعاملی باید بین آحاد جامعه رویکردی داشــته باشد که حقوق شهروندی مردم و 
مطالبات اقشار مختلف شنیده شود. محمد وحیدی در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی در تذکری شفاهی با اشاره به رای عدم اعتماد نمایندگان مجلس به وزیر 
پیشــنهادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جلسه هفته قبل مجلس گفت: 
رای عدم اعتماد مجلس به وزیر کار نشان داد که مجلس ضمن احترام به دولت، این 
وزارتخانه را مهم می داند و وزارتخانه مردم وزیری قوی را می طلبد که توجه ویژه ای 
به معلولان، محرومان و مهارت آموزی در جامعه و رفاه و کارگران و بازنشستگان 
و پیشکسوتان داشته باشد. این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات همچنین تاکید 
کرد: در راستای انسجام ملی و وحدت آفرینی، امروز کشور به یک گفتمان سازی 
قوی نیاز دارد و کرســی های آزاداندیشی تعاملی باید بین آحاد جامعه رویکردی 

داشته باشد که حقوق شهروندی مردم و مطالبات اقشار مختلف شنیده شود.
وحیدی گفت: توجه دادن به علوم شناختی و توجه به اقتصادی که بیش از ۱۰ 
سال رشد آن در حد صفر بوده است و همچنین لزوم خدمت رسانی شبانه روزی 
در همه مدیریت ها بسیار مهم است. همچنین بعضی از طرح هایی که دولت شروع 
کرده مثل طرح مسکن ملی، اجاره بهای منازل، بورس، قیمت ها و توجه به راه های 
کشور و بعضی از خدمات عمرانی از مواردی است که نیاز به توجه ویژه ای دارد و 
می طلبد که افراد در جریان اداره کشور مواظبت کنند که در بعضی از  تحلیل های 
امنیتی خود روندی را نداشته باشند که آینده کشور دچار دو قطبی شود و خدای 

نکرده این فضای دو قطبی باعث شود که خلاف مشی رهبری اقدام شود.

سخنگوی دولت:

زاهدی وفا تا معرفی وزیر جدید سرپرست 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است

بهروزی فر در تذکر شفاهی:

قیمت ها باید بر اساس شهریور ۱۴۰۰ باشد

نوروزی در تذکر شفاهی:

اکثریت کارمندان در قدرت خرید
 مشکل دارند

نماینده مجلس:

شنیدن صدای مردم بسیار مهم است

عکس از صبحانه

آدم عاقل

تعلیق شد

توصیه کانادا 

هزینه می دهیم

عنابستانی

شنیده شود

پهپادهای ایرانی 

دشمنی ساخته اید 

اخبار ویژه ...

خواهر دنیا راد در توییتر خبر آزادی خواهر خود را اعلام کرد و نوشت: 
»خواهرم دنیا راد آزاد شد. از دوستانی که ما رو درک کردند و همراه و همدل 
بودند سپاســگزارم«. دنیا راد روز ۸ مهر و پس از انتشــار عکس بی حجاب 
خــود از صبحانه خوردن در قهوه خانه ای در جوادیه تهران، دســتگیر و به 

زندان اوین منتقل شده بود.

روزنامه نگار اصلاح طلب و فعال سیاســی اظهار داشت:صدا و سیما 
آنچه را می خواهندمنتشــر می کنند؛ بنابراین هیــچ آدم عاقلی برای خبر به 
تلویزیون ایران مراجعه نمی کند.عباس عبدی، روزنامه نگار اصلاح طلب و 
فعال سیاســی اظهار داشت: صداوسیمای ایران رسانه خبری نیست و اصلا 
خبر ندارد.این فعال سیاســی اصلاح طلب بیان داشــت: مطالبی که در صدا 
و ســیما گفته می شود پروپاگانداست و آنچه را دوست دارند به عنوان خبر 
منتشر می کنند؛ بنابراین هیچ آدم عاقلی برای خبر به تلویزیون ایران مراجعه 
نمی کند و به همین دلیل صداوســیما مجبور است به نقد خبر های دیگران 
بپردازد درحالیکه توجه ندارد اگر خودش خبر درست را بگوید جایی برای 

خبر دیگران باقی نخواهد گذاشت.

رییــس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرتی ایران از 
تعلیق و توقف موقتِ صدور ویزا از ســوی برخی کشــور های اروپایی و 
حوزه شــنگن، برای اتباع و مســافران ایرانی خبر داد.در پی توقف فعالیت 
بخش کنسولی برخی از ســفارتخانه های اروپایی در روز های ناآرام اخیر، 
حرمت الله رفیعی تایید کرد که برخی ســفارتخانه های اروپایی، به ویژه در 
حوزه شنگن، بدون اطلاع رسمی و در تصمیمی که بیشتر شکل غیررسمی 
دارد، رســیدگی به درخواســت ویزا را فعلا متوقف کرده و صدور ویزای 
شــنگن را به حالت تعلیق درآورده اند.او اضافــه کرد که روند صدور ویزا 
برای اتباع ایرانی از ســوی سفارتخانه های سایر کشور های خارجی، بدون 
مشــکل و محدودیت و به روال همیشگی ادامه دارد.رفیعی همچنین گفت: 
تور های گردشگری حوزه اروپا و منطقه شنگن نیز درصورت داشتن ویزا، 
با محدودیتی در اجرا مواجه نشــده اند و اگر مسافرانشان ویزا گرفته باشند، 

در موعد مقرر برگزار می شوند.

وزارت امور خارجه کانادا با انتشــار توصیه نامه ای، از شــهروندانش 
خواســت به ایران ســفر نکنند.وبگاه وزارت امور خارجه کانادا با انتشــار 
توصیه نامه ای از شهروندانش خواست به دلیل آنچه »وضعیت امنیتی متشنج، 
تهدید تروریســم منطقه ای و احتمال بازداشــت خودسرانه« خوانده شده، 
از هرگونه ســفر به ایران خودداری کنند.کانادا همچنین از شــهروندانش 
خواست که در صورت امکان ایران را ترک کنند.وزارت امور خارجه کانادا 
در این توصیه نامه به شــهروندانش متذکر شــد که ارائه خدمات کنسولی 
در ایران به شــدت محدود اســت.پیش از این، فرانسه، سوئد و هلند نیز از 

شهروندانشان خواسته بودند به ایران سفر نکنند.

ناصــر قوامی، نماینده پیشــین مجلس و فعال سیاســی اصلاح طلب 
وضعیت فعلی را ناشی از به رسمیت نشناختن اعتراضات مردم می داند. او 
گفت: »اگر اعتراضات مردم را به رسمیت بشناسیم و بگوییم که اعتراضات 
در هر شــهری در کدام مکان ها امــکان برگزاری دارد و نیروی انتظامی نیز 
برای محافظت از معترضان مستقر شوند، هرگز چنین مسائلی پیش نخواهد 
آمد«.وی افزود: »متاســفانه اکنون اعتراضات مردم به رســمیت شــناخته 
نمی شــود و مردم نیــز همین طور به خیابان می آینــد و در این بین برخی 
هم شــروع به موج ســواری و سوءاســتفاده می کنند. باید تکلیف خود را 
 با اعتراضات مردم مشــخص کنیم و معلوم شــود کــه آن را می پذیریم یا 

خیر. 

عضو کمیســیون اجتماعی مجلس گفــت: اینکه بصورت عمومی در 
پاساژ و پارک خانمی حجاب مناسب ندارد را بگیریم و ببریم و با او صحبت 
کنیم به این امید که بر فرد تاثیر بگذاریم، این اشــتباه فاحش اســت و نه تنها 
اثر نمی گذارد که ایشــان را نسبت به ساختار های کشور و نظام بی اعتمادتر 
و ذهنش را ســیاه تر می کند.»علی اصغر عنابستانی« در رابطه با "اقدامات 
کمیسیون اجتماعی در اصلاح گشت امنیت اخلاقی" گفت: شخصا معتقد 
هستم که ما باید کاری که در کشور انجام می دهیم متناسب با هزینه فایده آن 
باشد. اگر به برگشت امنیت اخلاقی فایده هایی مترتب هستیم، باید ببینیم که 
چه هزینه هایی برای کشــور دارد و چه فایده ای؛ اگر در ترازو هزینه فایده، 

فایده آن بیشتر بود خوب ادامه بدهیم اگر نبود حتما باید اصلاح شود.

جلال جلالی زاده، فعال سیاسی و نماینده اسبق مجلس، گفت: »بهترین 
نظام، آن نظامی اســت که خود را نماینده اقشــار مختلف ملت بداند و خود 
را جدای از مردم فرض نکند. متأســفانه برخی مسئولان هستند که هنوز به 
رأی و نظر مردم اهمیت نمی دهند. امروز وقت آن اســت که مطالبات مردم 
شــنیده شود«.او ادامه داد: »امروز شاهدیم که نسل جوان بسیار آگاهی دارد 
و به دلیل ارتباط با دنیا از طریق فضای مجازی از هوش و ذکاوت بیشتری 
نســبت به نسل های قبل از خود برخوردار است. این نسل سرکش است و 
با نصیحت و موعظه قانع نمی شــود و باید با زبان خودشــان صحبت کرد. 
جوانان امروز مطالباتی دارند که مطالباتشان هم با نسل های قبل فرق دارد«. 
این فعال سیاســی همچنین بیان کرد: »مســئولان باید با مردم همدل شوند 
که اگر نشــوند جامعه بیش از گذشته دوقطبی می شود و این شرایط به نفع 

هیچکس نیست. 

رئیس جمهور اوکراین مدعی شــد که ارتش روســیه با اســتفاده از 
پهپادهای ایرانی شهر کی یف، پایتخت اوکراین را هدف قرار داده است.دو 
روز پس از انفجار پل کریمه، روســیه با حملات سنگین موشکی پایتخت 
اوکراین و چند شــهر دیگر این کشور را هدف قرار داد.ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهور اوکراین پس از این حملات موشکی گفت: روسیه می خواهد 
مــا را نابود کند و مــا را از روی زمین محو کند.وی در ادامه افزود: از مردم 
خواهش می کنم در پناهگاه بمانند، آژیر خطر در شهرهای اوکراین متوقف 

نمی شوند، روسیه می خواهد ما را از روی زمین محو کند!

محمد ســرافراز، رئیس پیشــین صداوســیما نوشت: دشــمنی بنام 
فضــای مجازی ســاخته اید و خلافهــا و ناکارآمدیهای خــود را گردنش 
می اندازیــد. فضایــی که مردم برای کســب و کار و امــور جاری پولش 
 را داده انــد بنــام امنیت و بطــور نامحدود قطع می کنیــد! آیا نا امنی خلق 

نمی کنید؟

 مطالبه عمومی جامعه بهبود شــرایط خودروسازی است ولی خودرو بی کیفیت 
توســط دو خودرو ساز تولید می شود و مطالبه مردم بهبود کیفیت خودرو است. 
از طرفــی وزیر صنعت، معدن و تجارت قول هایی درباره ســاماندهی وضعیت 
خــودرو بیان کرده بودند که امیدواریم این موضوع هرچه زودتر محقق شــود.


